



Zakat, kewajiban memberikan sebahagian kekayaan kepada golongan memerlukan seperti fakir miskin, asnaf dan lain-lain seperti yang dinyatakan dalam al-Quran. Gambar kecil: Fatiyah.

Ketempangan ekonomi: Pendekatan ekonomi Islam

Wartawan Sinar Bestari
26 Mar 2024 07:15am

[Twitter](#) [Facebook](#) [Whatsapp](#)

Zakat, sebagai salah satu pilar utama dalam ajaran Islam, memiliki peranan yang sangat penting dalam menangani masalah ketidakseimbangan ekonomi masyarakat.

Perspektif ekonomi Islam, zakat bukan sekadar amalan keagamaan, tetapi juga instrumen sosio-ekonomi yang mampu memberi sumbangan signifikan dalam menyelesaikan masalah kemiskinan dan ketidakadilan ekonomi.

Zakat merujuk kepada kewajiban memberikan sebahagian kekayaan kepada golongan memerlukan seperti fakir miskin, asnaf dan lain-lain seperti yang dinyatakan dalam al-Quran.

Keunikan zakat terletak pada peranannya sebagai mekanisme sosial dan ekonomi yang tidak hanya membantu golongan memerlukan tetapi juga menggalakkan pembangunan ekonomi masyarakat secara inklusif.

Ketempangan ekonomi merupakan salah satu cabaran utama dalam kebanyakan masyarakat di mana sebahagian kecil individu atau kumpulan menguasai sebahagian besar kekayaan dan sumber daya, meninggalkan majoriti dalam keadaan miskin atau terpinggir.

Zakat memainkan peranan penting mengurangkan ketempangan ini dengan cara menyebarkan kekayaan secara lebih adil dalam masyarakat.

Melalui mekanisme zakat, kekayaan dialirkan dari golongan berkecukupan kepada golongan memerlukan dan mencipta keseimbangan ekonomi lebih baik.

Pemberian zakat bukan sekadar memberi bantuan kepada golongan miskin tetapi juga membantu dalam pemerikasaan ekonomi mereka.

Zakat boleh digunakan untuk menyokong usaha kecil dan sederhana, memberi peluang kepada golongan kurang berkemampuan untuk berusaha dan meningkatkan taraf hidup mereka.

Ini akan membantu mengurangkan kemiskinan secara berterusan dalam jangka panjang.

Selain dari aspek ekonomi, zakat juga memainkan peranan penting dalam pembangunan sosial dan kesejahteraan masyarakat.

Dengan menyediakan bantuan kepada golongan yang memerlukan, zakat membantu meningkatkan kualiti hidup mereka, menggalakkan akses kepada pendidikan, kesihatan dan keperluan asas lain.

Ini membentuk masyarakat yang lebih seimbang dan mampan dari segi ekonomi dan sosial.

Dalam konteks ekonomi Islam, zakat bukan sekadar satu amalan keagamaan tetapi juga satu instrumen yang mampu membawa impak besar mengurangkan ketempangan ekonomi dalam masyarakat.

Dengan menyokong prinsip-prinsip zakat dan menerapkannya secara efektif, masyarakat Islam dapat membina ekonomi yang lebih inklusif, adil dan mampan untuk semua golongan.

1) Mahasiswa Tahun Akhir, Sarjana Muda Ekonomi Sumber Alam, Universiti Malaysia Terengganu (UMT), Fatiyah Nor Azhari

2) Pensyarah Kanan Fakulti Perniagaan, Ekonomi dan Pembangunan Sosial, UMT, Jaharudin Padli